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Plán vytvořit pozici ministra pro legislativu se před podzimní‑
mi volbami setkal mnohdy se zdviženým obočím a panovaly 
pochybnosti, zdali nejde o zbytečný krok. Michal Šalomoun 
však tento názor vyvrací. Podle kompetenčního zákona má být 
předsedou Legislativní rady člen vlády. A této důležité agendě 
by se měl věnovat naplno. „Pokud je tato pozice přidělena jako 
vedlejší činnost k vedení jiného ministerstva – zpravidla sprave‑
dlnosti –, nelze to podle mne plnohodnotně stíhat,“ konstatuje 
Šalomoun.

Jaká byla a je vaše vize v pozici ministra pro legislativu?
Dělat kvalitní zákony, ve kterých budou posouzeny dopady re‑
gulace v řádném připomínkovém řízení, v pracovních komisích 
Legislativní rady vlády a následně ve velké Legislativní radě 
vlády.

Jaké hlavní priority jste pro své volební období stanovil?
Po nástupu do funkce jsem zjistil, že Česká republika má 
ohromný transpoziční deficit v přijímání evropského práva. 
V roce 2019 chybělo transponovat šest směrnic, nyní je toho asi 
šestkrát tolik. Předchozí vláda nám zanechala velice nepěkně 

dědictví, které se může velmi prodražit. Jenom na pokutách 
za pozdní transpozici můžeme zaplatit zhruba dvě miliardy 
korun. Navíc je na určité legislativní úkoly navázáno čerpání 
peněz z Národního plánu obnovy a ty také ještě nejsou splně‑
ny. Prioritou je tak plnění vládního programu, ale pro mě je to 
i výrazné snížení, a pokud možno vymazání transpozičního 
deficitu.

V minulosti jste působil jako advokát, co vám tato praxe do ny‑
nější pozice přinesla?
Práci s právem a strukturu právní argumentace. Rovněž i jisté 
předjímání výsledku v praxi. Nicméně v roli advokáta posky‑
tujete právní služby zejména v oblasti občanského a trestního 
práva. Převážná část vládní legislativy je spíše z oblasti správ‑
ního práva a organizace státní správy, takže tam bezprostřední 
zkušenosti z advokacie neuplatníte.

Přesahuje nějak funkce ministra pro legislativu funkci předsedy 
Legislativní rady vlády, nebo jsou kompetence „totožné“?
Kompetence ministra přesahuje kompetence předsedy Legis‑
lativní rady vlády v tom, že jako ministr hlasujete na vládě 
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